
NÁVŠTĚVA STUDENTŮ Z USA 

Tak jako každý rok nás poctili ve dnech 5. – 12.5.2023 návštěvou studenti a vyučující z BYU 

University z města Provo v Utahu.  

Na vyšší odborné škole jsme si pro ně připravili program tak, abychom jim 

stihli ukázat naše město při májových oslavách, ale i zdravotnická zařízení, ve 

kterých realizujeme odbornou praxi. Studenti z 2. ročníků oboru 

Diplomovaná dětská sestra a Diplomovaný nutriční terapeut (kombinované 

studium) se jim věnovali nejen při plánovaných aktivitách,  

ale i v odpoledních hodinách. Ukázali jim naší krásnou Plzeň prostřednictvím 

procházek a v neděli 7.května společně sledovali Convoy of Liberty.  

V pondělí jsme společně navštívili 

Zoologickou zahradu, kde jsme měli 

možnost komentované prohlídky  

se zajímavostmi v anglickém jazyce. 

Slavnostní přivítání proběhlo ve 

škole v úterý, kde je přivítala paní 

ředitelka PhDr. Ivana Křížová, 

zástupkyně pro VOŠ Mgr. Jiřina Uhrová a Mgr. Dana 

Kovtunová. Následně jsme se přesunuli do Fakultní 

nemocnice v Plzni, kde jim 

vrchní sestry Dětské  

a Psychiatrické kliniky ukázaly všechna oddělení obou klinik.  

Ve středu proběhla ve škole mezinárodní konference 

„Butterfly Effect with European Culture“ v zastoupení 

České republiky, Turecka, Řecka, Polska, Itálie. Zde měl 

vyučující pan Petr Ruda jako zástupce z USA velmi 

zajímavý aktivní příspěvek. Následně si naši hosté z USA 

prohlédli školu a navštívily Nutriční centrum, kde se mohli 

změřit na InBody a Centrum dentální hygieny. 

Ve čtvrtek byl opět „exkurzní“ den ve Fakultní nemocnici  

na Kardiologické klinice  

a Centrálních operačních 

sálech. Zde studenti měli 

možnost vidět i zákroky  

na intervenčním sálku  

a na operačních sálech 

sledovat výměnu kyčelního 

kloubu. Následně jsme se 

přesunuli na Zdravotnickou 

záchrannou službu 

Plzeňského kraje, kde si po zajímavé přednášce všichni prohlédli 

sanitní vozy.  

Jak jinak ukončit a zhodnotit pobyt v Plzni? Studenti si vybrali 

indickou kuchyni, proto Ganesh byla tou nejlepší volbou. Hodnocení z jejich strany 

bylo excelentní a dojemné. Následné loučení bylo emotivní a slzavé. Umocnila se stará a navázala 

se nová přátelství a nám nezbývá nic jiného, než se těšit na novou partu studentů příští rok!  

Všem svým kolegům a naším studentům děkuji za pomoc a spolupráci! Vážím se toho!  

                                                                                                                               Světlana Lisová 


